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PROTOKÓŁ nr V/2015  
z przebiegu V sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 25 marca 2015 r. w godz. od 14.00 do 15.40 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  
zał. 1. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Rady Powiatu Jarocińskiego  
6. Andrzej Szlachetka   -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego 
7. Mieszkańcy gminy Żerkowa   
8. Przedstawiciel mediów:  -  „Gazeta Jarocińska”; „Życie Jarocina” 
 

Porządek obrad V sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  
w dniu 17 marca 2015 r.  
 
Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności 
Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Wojciech Raś  
o godz. 14.00 otworzył V sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych na sali  
i przedstawił proponowany porządek obrad w brzmieniu następującym: 
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.   
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych niepublicznych oraz 
publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ oraz trybu i 
zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji, 

2) wyboru delegata reprezentującego gminę Żerków w Stowarzyszeniu Gmin  
i Powiatów Wielkopolskich, 

3) zmiany do uchwały Nr II/4/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie 
powołania Komisji Rewizyjnej, 

4) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2016, 
5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

wybranych terenów położonych w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz 
Komorze, 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa. 
9. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 
10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 



2 
 

uczestniczy 15 radnych. 
 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”  przy 15 radnych na 
sali obrad – bez odczytywania. 
Przewodniczący poinformował, że protokół z obrad IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu  
6 marca 2015 r. został wyłożony do wglądu  przed obradami sesji i biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Andrzej Stachowiak – złożył na ręce Przewodniczącego Rady zgłoszenie o utworzeniu Klubu 
Radnych „Rozsądna Gmina” składającego się z 7 radnych. Radny przedstawił skład Klubu i wyjaśnił, że 
jest jego przewodniczącym. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jest to drugi klub a zgłoszenie zostanie włączone do dokumentacji  
w biurze Rady.  

 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na IV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 
Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Punkt 7 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych niepublicznych 
oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego 
organ oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli prawidłowości wykorzystania 
udzielonej dotacji, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr IV/28/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 marca 2015 r. w sprawie trybu udzielania  
i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych niepublicznych oraz publicznych prowadzonych 
przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ oraz trybu i zakresu przeprowadzenia kontroli 
prawidłowości wykorzystania udzielonej dotacji, stanowi  załącznik nr 5 do protokółu. 
 

2) wyboru delegata reprezentującego gminę Żerków w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów 
Wielkopolskich, 

Przewodniczący przed odczytaniem projektu uchwały poprosił radnych o zgłoszenie kandydatów na 
delegatów. 
Radny Grzegorz Andraszak – zapytał, dlaczego nie poświecono chwili na posiedzeniu komisji stałych 
Rady w celu wskazania osób jako delegatów i doszlifowanie projektów uchwał? 
Przewodniczący – pytałem na komisji, czy Państwo radni mają pytania do projektów uchwał, nie było 
żadnych. 
Radny Grzegorz Andraszak – Pan pytał czy mamy pytania do zmian budżetowych. Radny uważał, że nie 
podjęto żadnej dyskusji a temat jest bardzo ważny, ponieważ są to delegaci, którzy będą reprezentować 
gminę na forum wojewódzkim, dlatego jest to bardzo ważny punkt. Nie wiem dlaczego to Pan 
zignorował, mieliśmy czas mogliśmy ten temat omówić. 
Przewodniczący – zwrócił uwagę, że nie chce, aby dyskusje rozwijać na ten temat, ponieważ jest zbędna. 
Projekt uchwały był za czasów  Pana Andraszaka przedstawiony i nie było dyskusji. Pytałem na komisji 
czy ktoś z radnych chce się odnieś do projektów uchwał i nikt się nie odniósł. Czekam na zgłoszenie  
kandydatur: 
Radny Janusz Szóstek zgłosił kandydaturę sekretarza gminy pana Michała Surmę – wyraził zgodę. 
Przewodniczący – poprosił o zgłoszenie kandydatury na zastępcę delegata: 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – zgłosił kandydaturę pani Barbary Urbańskiej – wyraziła zgodę. 
Przewodniczący zaproponował, aby w paragrafie 1 projektu uchwały wpisać pana Michała Surmę  
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a w paragrafie 2 panią Barbarę Urbańską. Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr V/29/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 marca 2015 r. w sprawie wyboru delegata 
reprezentującego gminę Żerków w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich, stanowi załącznik 
nr 6 do protokółu. 
 

3) zmiany do uchwały Nr II/4/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r.  
w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący przypomniał, że na poprzedniej sesji Rady Miejskiej Żerkowa pani Maria Sołtysiak – 
przewodnicząca KR oraz pan Janusz Szóstek – zastępca przewodniczącej KR zrezygnowali z pełnienia 
funkcji w związku z tym należy uzupełnić wakaty o nowych członków KR. Zarządził zgłoszenie 
kandydatur oraz ich przegłosowanie: 

1. Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił radną Ewę Małgorzatę Marek Skibę – wyraziła zgodę, 
2. Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska, poprzednio zgłaszałam panią Marię Sołtysiak, ale czy 

rezygnacja jest aktualna, czy chce pani nadal brać udział w pracach KR. 
Radna Maria Sołtysiak podtrzymała rezygnację z członkostwa w KR nie wyrażając zgody na 
ponowne kandydowanie. 

3. Radny Andrzej Stachowiak zgłosił radnego Jana Barańskiego – wyraził zgodę. 
Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydatury: 

1. Radna Ewa Małgorzata Marek Skiba – uzyskała: 9 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 6 głosów 
„wstrzymujących się”, 

2. Radny Jan Barański – uzyskał: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 

Przewodniczący wyjaśnił, że paragrafie 2 pozostało wyłonienie przewodniczącego KR, przedstawił 
wszystkich jej członków i poprosił o zgłoszenie kandydatów: 
Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił radną Ewę Małgorzatę Marek –Skibę – wyraziła zgodę. 
Wobec braku dalszych zgłoszeń, przewodniczący poddał pod głosowanie jedną kandydaturę pani Ewy 
Małgorzaty Marek – Skiby, która uzyskała 10 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 5 głosów 
„wstrzymujących się”. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały z radnymi, którzy weszli w skład KR oraz uzasadnienie. 
W wyniku głosowania radni przyjęli uchwałę jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  
0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr V/30/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 marca 2015 r. w sprawie zmiany do uchwały  
Nr II/4/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 8 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji 
Rewizyjnej, stanowi  załącznik nr 7  do protokółu. 
 

4) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2016 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 11 głosów „za”,  
4 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr V/31/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 marca 2015 r. w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2016, stanowi  załącznik nr 8 do protokółu. 
 

5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
wybranych terenów położonych w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz 
Komorze, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali   
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w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr V/32/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 marca 2015 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wybranych terenów położonych 
w miejscowościach Śmiełów, Kamień, Przybysław oraz Komorze, stanowi  załącznik nr 9 do protokółu.  
 

6) wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok. 
 Przewodniczący Rady poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  
o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2015. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 
zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 34.372.814,48 zł,  
• wydatki do kwoty  33.017.648,47 zł 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian  po stronie dochodów i wydatków  
w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.  Zmiany związane są m.in.: z przekazaniem przez 
Krajowe Biuro Wyborcze Delegatura w Kaliszu środków na przeprowadzenie Wyborów Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej w kwocie 16.520,00 zł.  
Na podstawie komunikatu Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie zmiany przepisów 
dotyczących wydatkowania części subwencji oświatowej na organizację nauki i metody pracy z uczniami 
wymagającymi specjalnej troski oraz rozporządzenia Ministra Finansów zmieniono klasyfikację  
w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 
pochodzących ze źródeł zagranicznych. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że do budżetu po stronie wydatków wprowadzono zmiany przez ustalenie  
"rozdziału 80149" i "rozdziału 80150" a środki na te rozdziały przesunięto z rozdziałów 80101, 80104  
i 80110.  
Dokonano przesunięć w planie wydatków w dziale 852 rozdz. 85212 i rozdz. 85219 w celu prawidłowego 
funkcjonowania Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żerkowie. 
Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowych w dziale 852, rozdz. 85295 § 2030 o kwotę 
84.900,00zł na dofinansowanie realizacji programu wieloletniego "Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania". Wyjaśniła, że zadanie  realizuje MGOPS. 
Zmniejszono dochody w dziale 926 rozdz. 92601 § 6207 o kwotę 207.927,00 zł, którą przesunięto do 
działu 921 rozdz. 92109 § 6207. Dochody zakwalifikowano w kulturze fizycznej a wg uznania powinny 
być w kulturze i sztuce. 
Również w dziale 926 rozdz. 92601 § 6057 kwota 207.927,00 zł i § 6059 kwota 352.073,00 zł -  
przesunięto do działu 921 rozdz. 92109 § 6057 i § 6059. 
W załączniku Nr 3 omawianej uchwały dokonano sprostowania błędnego zapisu załącznika Nr 4 uchwały 
Nr IV/24/15 z dnia 6 marca 2015 r. dotyczącego dotacji na schronisko dla zwierząt. Zapis brzmiał 
„49.000,00zł” a winno być „50.000,00 zł”.  
Skarbnik Gminy podkreśliła, że ogółem budżet wzrośnie o kwotę 101.420,00 zł a wprowadzenie zmian 
ma na celu prawidłowe wykonanie budżetu. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 12 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr V/33/15 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2015 rok, stanowi  załącznik nr 10 
do protokółu. 
 
Punkt 7 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący stwierdził, że radni nie zgłosili interpelacji i zapytań, ale było natomiast zgłoszenie 
radnego Andrzeja Stachowiaka o utworzeniu klubu radnych, które zostało przyjęte. 
 
Punkt 8, 9 -  Przewodniczący kontynuując obrady sesji, powiedział, że kolejne punkty porządku obrad  
to: sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa oraz sprawozdanie  
z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2014. Wyjaśnił, że sprawozdania zostały 
zamieszczone w materiałach sesyjnych przygotowanych na dzisiejszą sesję i proponuje nie odczytywać 
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ich treści. W związku z tym zapytał czy radni przyjmują sprawozdania bez odczytywania i czy mają 
uwagi. 
Rady Grzegorz Andraszak wnioskował o odczytanie części sprawozdania komisji rewizyjnej z dnia  
5 sierpnia 2014 roku. 
Przewodniczący – poprosił radną panią Marię Sołtysiak byłą przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady  
o odczytanie wnioskowanego fragmentu sprawozdania. 
Radna Maria Sołtysiak – odczytała sprawozdanie KR w dnia 5 sierpnia 2014 r. dotyczące podsumowania 
przeprowadzonej kontroli w Ośrodku Kultury i Rekreacji Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego 
w Żerkowie oraz analizy wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku. Komisja wówczas stwierdziła, że 
„MCT” ma trudności finansowe,  obawy zachwiana stabilności finansowej Ośrodka, które przedstawiono 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej Żerkowa. 
Radny Grzegorz Andraszak – zapytał Przewodniczącego czy wówczas Pan się podpisał pod protokółem 
KR jako zastępca przewodniczącej. 
Przewodniczący – odpowiedział, że tak. 
Radny Grzegorz Andraszak – nawiązał do wywiadu udzielonego „Gazecie Jarocińskiej przez 
przewodniczącego Wojciecha Rasia. Zastanawia mnie fakt, że w obliczu tej sytuacji, bo Pan był 
zorientowany. Zresztą uczestniczył Pan w posiedzeniach poprzedniej kadencji, miał Pan absolutną 
znajomość tematu w jakiej sytuacji jest MCT, jak jest zarządzane, że są uwagi przez Pana też m.in. 
kierowane. Czy nadal Pan podtrzymuje zdanie, że dałby Pan szansę  Dyrektorowi MCT ? 
Przewodniczący – odpowiedział, że dzisiejsza sesja nie jest przedmiotem dyskusji  na temat pana Kaspra 
Ekarta.  
Radny Grzegorz Andraszak -  poprosił o udzielenie odpowiedzi. 
Przewodniczący – odpowiedział,  że możemy dyskutować na temat MCT w kontekście  nowego 
dyrektora i tego, co w Ośrodku się dzieje. W sensie takim zawsze uważałem, że jest potrzeba zmian, 
chociażby ze strzelnicą, której temat wówczas poruszałem na komisji, że trzeba pomyśleć, aby  
w jakikolwiek inny sposób ją zagospodarować. Poruszałem także to, na ostatnim posiedzeniu, już tej 
kadencji, ale naprawdę nie wiem czy to jest czas i miejsce, żebyśmy  odwoływali się do tego tematu. 
Radny Grzegorz Andraszak – stwierdził, że to są wyniki kontroli KR przedstawione w sprawozdaniu  
i pytania są jak najbardziej na czasie.  
Przewodniczący, ale wywiad nie koniecznie się z tym wiąże. 
Radny Grzegorz Andraszak – chciałbym uzyskać opinię. 
Przewodniczący – odpowiedział, że opinie wyraził i nie chce dalej kontynuować polemiki. 
Radni zaakceptowali sprawozdanie nie wnosząc uwag. Sprawozdanie KR stanowi załącznik nr 11   
do protokółu. 
Radny Janusz Szóstek – zwrócił się z prośbą do sekretarza gminy pana Michała Surmy o przedstawienie 
sytuacji finansowej MCT. 
Przewodniczący zaproponował, aby sprawę omówić w wolnych głosach i wnioskach. 
Radny Janusz Szóstek – sprawozdanie dotyczyło MCT i temat został poruszony dlatego proponuję go 
teraz omówić i zakończyć. Sprawa trudnej sytuacji MCT była sygnalizowana wcześniej są dokumenty  
i nie stała się z dnia na dzień. Na dzień dzisiejszy jest wiadome jakie to zadłużenie, które wzrosło. Panie 
Sekretarzu proszę powiedzieć o ile wzrosło. 
Sekretarz Gminy – potwierdził, że jest w temacie zgodnie z poleceniem Burmistrza. Na bieżąco 
kontaktuje się z nowym Dyrektorem MCT. Ostatnio pojawił się kolejny problem nie jest to tajemnica, nie 
widziałem tego wyroku osobiście, ale Pan Dyrektor MCT poinformował, że był na rozprawie w sądzie 
pracy. Sprawa dotyczy byłego pracownika, który pozwał  MCT, była to rozprawa kończąca proces. Wyrok 
wydano po dwóch tygodniach. MCT przegrało sprawę i musi zapłacić byłemu pracownikowi 32 tys. zł za 
nie zapłacone nadgodziny. MCT może odwołać się od tego wyroku.. 
Radna Maria Sołtysiak – czy jest wiadome ile pracownikowi należało się na początku za nadgodziny, jaka 
to była kwota i czy 32 tys. to kwota łączna z należnościami sądowymi.  
Sekretarz Gminy -  nie brałem udziału w rozprawach, nie byłem stroną. Jedynie mogę powiedzieć to, co 
dowiedziałem się od obecnego Dyrektora MCT. Podkreślił, że nie był uczestnikiem postępowań i nie był 
na żadnej rozprawie, może powtórzyć jakie informacje przekazał obecny dyrektor. 
Przewodniczący powiedział - Temat MCT jest tak szeroki, że planuję w kwietniu zrobić komisje myślę, że 
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będą końcowe wyniki audytu MCT , żebyśmy się wtedy spotkali i zajęli tylko tematem MCT i mogli 
obszernie wyjaśnić każdy aspekt funkcjonowania tego, co tam się dzieje, co trzeba poprawić, jaką 
koncepcję ma pan Dyrektor i wtedy myślę, że będzie czas, ze  sobie odpowiemy na wszystkie pytania. 
Wtedy też odwiedzimy MCT, Pan Dyrektor zaprasza i myślę, że wszelkie nasze wątpliwości będą 
rozwiane. 
Radny Grzegorz Andraszak – zapytał, jeżeli było kilka rozpraw czy ktoś z Państwa reprezentował Gminę 
na tych rozprawach czy tylko to, był obowiązek Dyrektora MCT? 
Sekretarz Gminy odpowiedział, że był pozwany pracodawca, czyli Dyrektor MCT. 
Radny Grzegorz Andraszak – czy Dyrektor MCT uczestniczył w rozprawach sądowych? 
Sekretarz Gminy – mogę powiedzieć tylko to, co wiem, ponieważ do czasu jak był poprzedni Dyrektor 
MCT nie byliśmy informowani o sprawach. Na dzień dzisiejszy wiemy, ponieważ nowy Dyrektor MCT 
dostał polecenie od pana Burmistrza, że ma nas na bieżąco o wszystkim  informować, bo  sytuacja jest 
bardzo trudna. 
Radny Sebastian Nowaczyk – zapytał za jaki okres odbywał się proces? 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że z tego co wie od obecnego Dyrektora MCT to proces dotyczył lat 2010 – 
2011. Podkreślił, że z uzyskanych informacji, rozpraw było 8 i nie zawsze uczestniczył w nich ówczesny 
Dyrektor. Dodał, że sprawy w sądzie pracy zawsze ciągną bardzo długo. Obecny Dyrektor MCT był na 
ostatniej rozprawie, bo jako nowy Dyrektor był zobowiązany do uczestnictwa w postępowaniu sądowym. 
Sekretarz wyjaśnił, że chodzi o nadgodziny jednego pracownika, który zgodnie z wyrokiem,  posiadał 
nadgodziny, za które należało zapłacić. Poprzedni Dyrektor uważał inaczej i dlatego spotkali się w sądzie.  
Radny Grzegorz Andraszak – z tego co ja wiem ówczesny Dyrektor MCT nie był na żadnej rozprawie. 
Sekretarz Gminy – potwierdził, że z informacji obecnego Dyrektora MCT  wie, iż poprzednik nie był na 
żadnej rozprawie. 
Przewodniczący kontynuując porządek obrad sesji zapytał czy radni mają uwagi do kolejnego 
sprawozdania, które jest w materiałach sesyjnych. 
Radni zaakceptowali sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa za rok 2014, 
nie wnosząc uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 12 do protokółu. 
 
Punkt 10 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Przewodniczący przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad poprosił o zabieranie głosu. 
Rany Powiatu Jarocińskiego pan Andrzej Szlachetka – poinformował, że 19 marca 2015 r. Komisja 
Ochrony Środowiska odbyła posiedzenie wyjazdowe na terenie Gminy Żerków w celu zbadania sytuacji 
przeciwpowodziowej w tym magazynu przeciwpowodziowego. W posiedzeniu uczestniczyli także 
Burmistrz pan Jacek Jędraszczyk, radny pan Andrzej Stachowiak, radny Janusz Szóstek. Rozmawiano  
o sytuacji stanu wód, dokonano lustracji koryta rzeki Prosny. Radny wyjaśnił, że koryto rzeki zbliża się 
coraz bardziej do wału przeciwpowodziowego, które za kilka lat będzie stanowiło zagrożenie dla wału.  
W newralgicznym punkcie brakuje 30 mb. wału. Komisja złożyła wniosek do Zarządu Rady Powiatu  
o wystąpienie z wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego oraz Wojewody  Wielkopolskiego  
o wykonanie umocnień lewej strony rzeki Prosny w miejscowości Komorze Przybysławskie w gminie 
Żerków poprzez wbudowanie faszyny i palisad drewnianych oraz jeżeli będzie to możliwe zamontowanie 
konstrukcji betonowej.  
Poinformował o kolejnym wniosku Komisji Rolnictwa Rady Powiatu złożonym do Rady Powiatu  
o oczyszczenie i udrożnienie rowów przy drogach powiatowych w celu odpowiedniego udrożnienia 
odpływu wód. 
Radny powiatowy zwrócił się do radnego pana Janusza Szóstka informując, że w najbliższym czasie wraz  
z przewodniczącym Komisji Rolnictwa przyjadą na oględziny rzeki Lutynia w miejscowości Rogaszyce, 
gdzie znajduje się śluza do spiętrzania wody. 
Burmistrz zabierając głos poinformował o podpisaniu aktu notarialnego z przedstawicielem Agencji 
Nieruchomości Rolnych dotyczącego przekazania działek z przeznaczeniem pod budowę drogi do 
Państwa Hoffmańskich w Kamieniu. Burmistrz podkreślił, że sprawa  ciągła się bardzo długo, ale 
wreszcie nastąpił finał i będzie można przystąpić do realizacji zadania. Kolejny temat jaki przedstawił 
Burmistrz, dotyczył działek na Osiedlu w Żerkowie, gdzie proboszcz parafii w Żerkowie otrzymał 
upoważnienie od biskupa kaliskiego do podejmowania działań, aby mógł przekazać działki i drogi pod 
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realizację „Parku”  
Burmistrz poinformował, że w dniu 20 marca odbyły się ponowne wybory sołtysa dla Sołectwa 
Pawłowice. W zebraniu uczestniczyły 72 osoby na 129 uprawnionych do głosowania, co stanowi 51,8% 
ogółu. Na sołtysa zgłoszono dwie kandydatury panią Katarzynę Misiarczyk oraz pana Stanisława 
Burchackiego poprzedniego sołtysa. W wyniku tajnego głosowania sołtysem została pani Katarzyna 
Misiarczyk uzyskując 43 głosy, natomiast za panem Stanisławem Burchackim opowiedziało się 29 
mieszkańców. Burmistrz poinformował, że w trakcie zebrania pani Lucyna Warkocka – Wasik 
zrezygnowała z członkostwa w Radzie Sołeckiej Sołectwa Pawłowice. W wyniku tajnego głosowania 
wybrano nowego członka w osobie pani Marzeny Piotrowskiej. 
Burmistrz złożył gratulacje pani Katarzynie Misiarczyk z racji objęcia funkcji sołtysa oraz podziękował 
panu Stanisławowi Burchackiemu za 6 lat pracy na rzecz Sołectwa Pawłowice. 
Pan Stanisław Burchacki podziękował Burmistrzowi i radnym Rady Miejskiej Żerkowa za akceptacje 
wielu zadań jakie były realizowane w Pawłowicach. 
Radny pan Zdzisław Paluszkiewicz przypomniał, że w planie pracy Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego jest wyjazd na oczyszczalnię ścieków. 
Zaproponował, aby jednocześnie objechać drogi gminne i sprawdzić drożność rowów. 
Przewodniczący poparł wniosek radnego, ale zaproponował, aby objazd odbył się po świętach. 
Radny Grzegorz Andraszak – postulował, aby nie ograniczać objazdu radnych do Komisji Rolnictwa. 
Radny Jan Barański – zaproponował uwzględnienie w objeździe sprawdzenia oświetlenia ulicznego  
w niektórych wsiach, ponieważ są braki. 
Przewodniczący polecił, aby każdy radny przygotował się wspólnie z sołtysem i pokazał radnym  
w swojej miejscowości feralne punkty dotyczące dróg, rowów i oświetlenia.  
Sołtys Szczonowa pan Marian Urbaniak – poruszył sprawę bezpieczeństwa i zakupu samochodów 
strażackich. Podkreślił, że „złe” w każdej chwili może się wydarzyć. Jednocześnie zapytał czy strażacy ze 
Szczonowa nie biorą udziału w akcjach ratowniczych? Pytają mieszkańcy, jakie jest bezpieczeństwo we 
wsi i żądają od pana Burmistrza na piśmie odpowiedzi na to, jakie pan Burmistrz wyciągnie wnioski? 
Burmistrz odpowiedział, że sprawa będzie analizowana. Sprawa dotyczy pożaru jaki miał miejsce  
w Raszewach, nie wiem do dziś z jakiego powodu jednostka nie dojechała na akcję ratowniczą czy 
w ogóle była wezwana do pożaru. Będzie sprawa wyjaśniona, odpowiem co się stało, jakie działania 
podjęto, ale to po rozmowach ze strażakami i Zarządem MGOSP, bo uwaga jest słuszna. Podkreślił, że 
gmina dysponuje duże pieniądze w OSP a pojazd, który ma duży zbiornik o 3 tys. litrów i nie wyjechał do 
akcji zwłaszcza, że przy takich zdarzeniach zawsze chodzi o pierwsze silne uderzenie strumieniem wody.        
Radny Zdzisław Paluszkiewicz zauważył, że w tym przypadku woda nie grała pierwszej roli bardziej była 
potrzebna piana. 
Burmistrz – jest potrzebna woda i piana. W tym przypadku do gaszenia był pożar płonącego paliwa  
i oleju.  Piana w tym przypadku była potrzebna, ale radny pan Jarek może na ten temat więcej 
powiedzieć. 
Radny Jarosław Kasprzak odpowiedział, żeby zrobić pianę  potrzebna jest woda.  
Burmistrz dodał, że w tym przypadku sprzyjały warunki atmosferyczne był odpowiedni kierunek wiatru, 
który wiał w kierunku na  Przybysław a nie na zabudowania wiejskie. Dlatego nikt z mieszkańców ani 
ratowników nie odniósł obrażeń. Straty materialne były duże, ale u rolnika  gdzie powstał pożar. Ustalana 
jest przyczyna pożaru, ale z zdarzenia będą wyciągnięte wnioski. 
Pan Typański mieszkaniec Ludwinowa - zaprosił  radnych na  oględziny drogi przy swojej posesji. Część 
tej drogi jest zaplanowana do położenia dywanika, który będzie kończył się przed moimi zabudowaniami. 
Druga sprawa to chciałbym, żeby Burmistrz miał okazję do świętowania nie tylko z ustaleni drogi do 
Państwa Hoffmańskich, ale żeby mógł się pochwalić przed Radą i KR zakończeniem sprawy działki 515/2, 
która od 15 lat nie ma dostępu do drogi. W tej chwili trwa próba sił, sąsiad pilnuje przejazdu, kładzie się 
pod kołami traktora i nie przepuszcza na pole. Chciałbym, żeby Pan Burmistrz zdyscyplinował dzierżawcę 
i określił konkretnie gdzie i jaki zakres dzierżawy obejmuje działka. Spróbować ograniczyć dzierżawę do 
30 arów, którą dzierżawca winien posiadać a na ten czas uprawia 0,5 ha korzystając z mojej działki. Za 
próby wjazdu na moją działkę płacę mandaty za naruszenie posiadania. W ciągu tych 15 lat za 
korzystanie ze swojej własności zapłaciłem ok. 50 tys. zł. 
Burmistrz odnosząc się do zarzutów ze strony pana Typańskiego powiedział, żeby sprawa była tak prosta 
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to dawno byłaby zakończona. Nie ma dobrej woli ani z jednej ani z drugiej strony. Radni poprzedniej 
kadencji dociekając prawdy stwierdzali, że działka będąca własnością Gminy jest po lewej i prawej 
stronie zabudowań właściciela. W takiej formie została wydzierżawiona. Umowa dzierżawna trwa do 
2016 roku i wtedy uporządkujemy temat. Sprawa jest cały czas w obiegu prawnym. Międzyczasie geodeta 
w Jarocinie wydał mapę, że lewa strona należy do działki pana Typańskiego, natomiast my mamy mapę 
gdzie własność gminy jest po lewej i prawej stronie. Pan Typański mówi, że zapłacił  50 tys. zł mandatów 
za te pieniądze kupiłby hektar gruntu. W tym przypadku jest złość za złość. Po prawej stronie  
z działki jest wydzielony pas przejazdu, z którego pan Typański nie korzysta. 
Pan Zbigniew Typański zapytał – gdzie to Pan wydzielił? 
Burmistrz – odpowiedział, że po lewej stronie jest wskazany pas na przejazd. Komisja będzie 
dokonywała lustracji dróg to zobaczy położenie spornej nieruchomości. Nie jestem władny w tym 
momencie nic zrobić, bo od tego jest zasób geodezyjny, geodeta powiatowy są  księgi wieczyste. 
Radny Sebastian Nowaczyk -  dlaczego powstał spór? 
Pan Zbigniew Typański – spór powstał przez wprowadzenie do operatu nie podpisanego przez strony 
protokołu granicznego sporządzonego w 2001 roku przez geodetę Pawełczyka. Operat został 
wprowadzony do zasobu geodezyjnego. Potem nastąpiła komunalizacja, bo działka w pierwotnym stanie 
była Skarbu Państwa, a do komunalizacji posłużyła mapa, kserokopia z kserokopii podpisana przez pana 
Żakowskiego z zaznaczoną działką po prawej stronie zabudowań z jednym numerem. Na tej podstawie z 
wypisem z rejestru gruntów została skomunalizowana działka z określonym położeniem i powierzchnią.  
Burmistrz – sprawa cały czas jest analizowana przez sądy, przez nadzór geodezyjny i ja w ty momencie 
nie mogę nic zrobić. 
Pan Zbigniew Typański – postępowanie uwłaszczeniowe przez Gminę zakończyło się komunalizacją. 
Gmina wydzierżawiła ten grunt pominę komu. Starałem się dociekać swoich praw, skarżąc byłego 
Burmistrza o przekroczenie uprawnień i niedopełnienie obowiązków. Nie będę mówił Państwu ile gmina 
zapłaciła za adwokata, ale Burmistrz został uznany winnym przekroczenia uprawnień i niedopełnienia 
obowiązków. Warunkowo odstąpiono od wymierzenia kary i gdyby mu się nie zmarło warunkowałbym  
o złożenie rezygnacji z urzędu. Rozumiem, że została powołana nowa Komisja Rewizyjna i nie muszę 
bujać się z tymi sprawami z gminą przez kolejny czas. Mam parę innych spraw na Ludwinowie, z którymi 
muszę spierać się z gminą. Jest to moja własność, którą kupiłem. Jeżeli Burmistrzowi zależy na tych 2,5 
ha to niech zrobi z nimi co chce, zapłaci po 50 tys. za 1 ha i ja to sprzedam, ja mogę sprzedać tą działkę 
Panu Markowi, ale muszę mieć uregulowaną sytuację prawną działki czyli muszę mieć ustalone granice. 
Działka gminna nie ma granic. W tej chwili rozmawialiśmy z Panem Burmistrzem o nowym podziale 
działki po prawej stronie. Przyszedł geodeta pan Urbański i zrobił  podział jak on to uważa wg własnego 
sumienia z tym, że w styczniu tego roku została powołana Komisja Dyscyplinarna przy Wojewodzie i grozi 
mu utrata uprawnień po 40 latach pracy w zawodzie. Nie chcę dalej w to brnąć, bo nie jest to sprawa dla 
wszystkich radnych, może dla KR, może trzeba będzie zbadać jak pracownik podpisuje dokumenty 
kserokopia z kserokopii-  podpisana przez pana Żakowskiego. 
Burmistrz –  no tak, ale panie Typański to jest jeden dokument, który nie przesądza o całej sprawie. 
Dokumenty te były rozpatrywane przez sąd  i sąd zachował się tak jak zachował i nic z tego nie wynika. 
Pan mówi, że chce sprzedać tę działkę, to proszę ją sprzedać wg stanu władania, tak jak Państwo 
kupiliście  i nie byłoby tematu. Kupiłby może pan Marek i byłby święty spokój. Jeżeli Pan taką deklarację 
dziś wysuwa to proszę bardzo ją realizować czy ja nie mam innych tematów tylko analizować działkę 
515/2. Pan w swojej sprawie uruchomił wszystkich: posłów, parlamentarzystów i temat jest nadal. W roku 
2010 czy 2012 chcieliśmy sprawę doprowadzić do polubownego załatwienia, ale wycofał się notariusz. 
Pan Zbigniew Typański – Pan się wycofał. 
Burmistrz  zaprzeczył. Ja  nie wycofałem się, przygotowywałem  dokumenty, aby sprawę zrealizować. Ta 
dyskusja do niczego nie prowadzi. Od rozwiązania sprawy jest sąd, geodezja, która prowadzi ewidencję. 
Jeżeli sąd powie, że ta działka o powierzchni 0. 30 ha nie jest gminy, to dam na mszę, bo gmina z tego 
tytułu ma tylko problemy. 
Przewodniczący przerwał dyskusję mówiąc, że dyskusja nie jest przedmiotem porządku obrad. Pan 
Burmistrz wyjaśnił, że sprawa toczy się w sądzie i trzeba poczekać na rezultat. 
Radny Andrzej Stachowiak – radny zwrócił się do Przewodniczącego z propozycją, aby posiedzenia 
komisji Rady odbywały się w późniejszych godzinach np. o godz. ok. 15.00 
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Przewodniczący przyjął wniosek i zwrócił się do wszystkich życząc na nadchodące Święta Wielkanocne 
wszystkiego dobrego, zdrowia, miłej i ciepłej atmosfery rodzinnej.          
  
Punkt 11 - Zakończenie sesji. 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 
udział  i o godz. 15.15  zakończył V sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
Protokółowała:        
 
Teresa Szablewska 
        PRZEWODNICZĄCY RADY  
 
            /-/ Wojciech Raś 
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